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Kraków, 26.11.2021 

 

Protokół z posiedzenia Rady Klimatycznej Uniwersytetu Jagiellońskiego 

w dniu 19.11.2021 

 

Godziny spotkania: 14:00 - 16:00 

Prowadzenie obrad: Katarzyna Jasikowska  

Sporządzenie protokołu: Agnieszka Kowalczyk 

Lista obecności (alfabetyczna): 

1. dr hab. Marcin Broniatowski, prof. UJ 
2. dr hab. Katarzyna Jasikowska, prof. UJ 

3. dr Joanna Kajzer-Bonk 

4. dr hab. Mariusz Kędzierski, prof. UJ 

5. mgr Agnieszka Kowalczyk 

6. prof. dr hab. Jacek Kozak 

7. dr hab. Krzysztof Kruczała, prof. UJ 

8. Dorota Łanoszka 

9. dr hab. Dorota Matuszko, prof. UJ 

10. dr hab. Marcin Molenda, prof. UJ 

11. dr Michał Pałasz 

 

Porządek obrad: 

0.  Ogłoszenia wstępne 

1. Strona internetowa RK - Michał Pałasz  
 zasady publikowania (osoby z oraz spoza RK; peer review, techniczne wsparcie) 

2. Stanowisko RK po COP26  
 komentarz Natalii Styrnol obecnej w Zielonej Strefie COPu w ramach programu 

Feminist Climate Ambassadors 
3. Prezentacja postępu prac grup roboczych 
4. Wybór Zastępcy_czyni Koordynatorki Rady Klimatycznej 
5. Wolne wnioski 

Notatki / ustalenia: 

Ad. 0 Następne posiedzenie Rady 10 grudnia 2021 zostanie przeprowadzone online. 
Katarzyna Jasikowska w prezydium Rady Klimatycznej przy UN GCN Poland. 
Raport UN GCN Poland “Edukacja klimatyczna w Polsce”. 

Ad.1 Na spotkaniu została zaprezentowana wersja robocza strony internetowej przygotowana przez 

Michała Pałasza. Zgodnie z zasadą transparentności działań Rady będziemy publikować notatki i 

protokoły ze spotkań (po uzgodnieniu ich treści z Radą / grupami roboczymi). Notatki będą sporządzane 

i redagowane w sposób uwzględniający późniejsze upublicznienie. 

https://www.uj.edu.pl/wiadomosci/-/journal_content/56_INSTANCE_d82lKZvhit4m/10172/149033377
https://www.uj.edu.pl/wiadomosci/-/journal_content/56_INSTANCE_d82lKZvhit4m/10172/149033377
https://ungc.org.pl/raport-edukacja-klimatyczna-w-polsce/
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Jeśli będzie to możliwe, zostanie dodana zakładka “Blog”, gdzie Rada będzie umieszczać komentarze 

do bieżących wydarzeń. Publikowane treści powinny być peer-reviewed przynajmniej przez jedną 

osobę z Rady niebędącą autorem_ką. 

Ad. 2 Bartosz Lisowski przygotowuje tekst-propozycję stanowiska Rady po COP26. Po 

przesłaniu przez niego wersji roboczej, Rada naniesie stosowne komentarze i poprawki, po których 

zostanie przeprowadzone głosowanie czy Rada przyjmuje stanowisko jako swoje czy nie. W 

zależności od wyniku głosowania tekst będzie opublikowany albo jako oficjalne stanowisko Rady 

albo jako opinia Bartosza Lisowskiego i osób “za”.  

Natalia Styrnol (studentka socjologii UJ), obecna w Zielonej Strefie COP26, została poproszona przez 

Katarzynę Jasikowską o napisanie na naszą stronę komentarza po COP26. 

Ad. 3  Sprawozdania nt. prac grup roboczych: 

Pop-edu – jak na razie odbyło się jedno spotkanie (Piotr Łukasik, Marta Shaw); Marcin Broniatowski 

zwoła następne (doodle); tematyka edukacyjna była poruszona również na spotkaniu grupy “Strategia” 

w dn. 15.11.2021 (szczegóły w notatce spotkania grupy Strategia) 

Strategia klimatyczna i dobre praktyki – do tej pory odbyły się trzy spotkania; grupa dokłada starań, 

aby spotykać się co tydzień, a celem jest wypracowanie wersji roboczej Strategii klimatycznej do końca 

stycznia 2022. Bazą dyskusji jest petycja KlimatUJ, ale omawiane są również rozwiązania ujęte w 

dokumentach i stanowiskach innych uczelni w Polsce i za granicą.  

Przyroda i infrastruktura – jak na razie odbyło się jedno spotkanie tej grupy. Grupa P&I uważa, że 

do agendy RK na ten rok należałoby wprowadzić 3 zagadnienia:  

▫ Zlikwidowanie zagrożeń kolizji ptaków z powierzchniami szklanymi. 
▫ Zwiększenie udziału “zielonej energii” w bilansie energetycznym UJ (i osiągnięcie 

neutralności w ciągu kilku lat) pochodzącej z zainstalowanych ogniw i/lub zakupionej 

od dostawcy z zielonym certyfikatem (Miasto Kraków ma taką umowę na zakup 

zielonej energii) 
▫ Poprawa infrastruktury rowerowej. 

W każdym z wymienionych punktów w pierwszej kolejności należałoby przeprowadzić 

inwentaryzację/ocenę aktualnego stanu rzeczy (w szczególności inwentaryzacja zagrożeń dla ptaków, 

audyty energetyczne), a dopiero później zaproponować rozwiązanie. Stawiamy na praktyczne działania, 

a nie deklaratywne. 

Outreach & Advocacy – jak na razie odbyło się jedno spotkanie tej grupy. Oprócz działań 

promocyjnych Rady, komunikujących punkty dokumentu Strategii klimatycznej czy aktywizujących 

społeczność akademicką (np. hackaton), planujemy zainicjować program Rzeczników Przyszłych 

Pokoleń / Rzeczników dla Klimatu adresowany do osób studiujących na UJ, które z pomocą Rady 

aktywnie partycypowałyby w bieżących wydarzeniach okołoklimatycznych (przeprowadzanie 

interwencji, reprezentowanie UJ na konferencjach, kontakt z prasą, komunikacja z władzami na 

szczeblu lokalnym i państwowym). Konieczne będzie znalezienie finansowania tych aktywności. 

Oprócz tego stawiamy na współpracę z otoczeniem (w tym działania edukacyjne). 

Interwencje – 3.11.2021 odbyło się spotkanie przedstawicieli grup KlimatUJ, Kampus+, 

Stowarzyszenia All In UJ, TD UJ, SS UJ. W tym roku najważniejsze będzie ustalenie ścieżki zgłaszania 

eko-interwencji (np. przez stronę internetową, dedykowaną aplikację), przeprowadzenie badań opinii 

wśród społeczności akademickiej (w szczególności osób studiujących) oraz współpraca w zakresie 

działań informacyjnych i edukacyjnych. Podejmiemy również próbę reaktywacji budżetu 

partycypacyjnego na UJ. 

Climate Anxiety – na razie nie odbyło się jeszcze żadne spotkanie tej grupy; priorytety na ten rok: 

https://www.uj.edu.pl/documents/10172/146963257/Klimatuj_Petycja_2021.pdf/ce25650f-9c01-485b-b548-88cfe6b32065
https://bip.uj.edu.pl/documents/1384597/138676154/dec_28_2018.pdf/c6a2d57d-9a7f-4c59-855e-de6ade750d0d
https://bip.uj.edu.pl/documents/1384597/138676154/dec_28_2018.pdf/c6a2d57d-9a7f-4c59-855e-de6ade750d0d
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▫ stworzenie pilotażowej klimatycznej grupy wsparcia z początkiem nowego roku 

kalendarzowego. Grupa ta będzie służyła z jednej strony "odwentylowaniu się" z 

emocji związanych z kryzysem klimatyczno-ekologicznym, a z drugiej strony refleksji 

nad tym, czym w zasadzie te emocje klimatyczne są. Wnioski z takiej pilotażowej 

grupy posłużą utworzeniu kolejnych, podobnych grup, skierowanych do społeczności 

UJ. 
▫ prace nad stworzeniem programu szkoleniowego, w ramach którego będziemy 

przygotowywać psychologów i psycholożki, które nie praktykują na co dzień, do 

udzielania pierwszej pomocy psychologicznej w związku z różnymi kryzysami, 

których w najbliższych latach nie będzie brakowało. W razie powodzenia możliwe 

rozszerzenie szkolenia na inne grupy - w tym także osoby bez wykształcenia 

psychologicznego.  

Ad. 4 Szczegóły w punkcie Treści i wyniki głosowań. 

Ad. 5 Brak wolnych wniosków. 

Treść uchwał:  
Brak podjętych uchwał. 

Treści i wyniki głosowań:  
W trakcie posiedzenia nie były przeprowadzone żadne głosowania (nie było quorum).  

Głosowanie na Zastępcę_czynię Koordynatorki Rady odbędzie się online. Mariusz Kędzierski zgłosił 

Krzysztofa Kruczałę na kandydata na zastępcę Koordynatorki Rady (KK zgodził się kandydować). 

Michał Pałasz zgłosił Agnieszkę Kowalczyk na kandydatkę na Zastępczynię Koordynatorki Rady 

(AK zgodziła się kandydować). 

Głosowanie online via MS Forms w sprawie wyboru Zastępcy_czyni Koordynatorki Rady aktywne 

do poniedziałku 22.11.2021 do 23:59. Formularz został przygotowany i wysłany mailem przez 

Mariusza Kędzierskiego. W głosowaniach online wzięło udział: 23 osoby. Oddano 23 ważne głosy. 

Rezultaty: 

Krzysztof Kruczała 
Za: 11    Przeciw: 4  Wstrzymało się: 8  
Agnieszka Kowalczyk 
Za: 14   Przeciw: 7  Wstrzymało się: 2   

 

Protokół sprawdzony i podpisany przez Prowadzącą obrady: 

dr hab. Katarzyna Jasikowska, prof. UJ 

 

 

 

 

 

 

 

Załączniki: brak 
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